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Närvarande: 

Ordförande: Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

  

Ledamöter:  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

  Astrid Kågedal (SPF Seniorerna) 

  Gudrun Hammar (SKPF) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Margaretha Persson (SKPF) 

Marianne Rogell Eklund (PRO) 

 Sven-Eric Bergman (PRO) 

  

Ersättare: Claes Tjäder (PRO) 

Gerthrud Östlinder (SPF Seniorerna) 

 Inga Lundvall (SKPF) 

Karin Månsson (SPF Seniorerna) 

Leif Ladeby (PRO) 

Maivor Carlens (SPF Seniorerna) 

Marie-Louise Andersén (SKPF) 

Monica André (SPF Seniorerna) 

 

Övriga: Helena Kivisaari, adjungerad, 

representant för (IKINUORET)  

 

Närvarande under punkt 1 till och med 5: 

Vice ordförande:  Lena Sernevåg (PRO)  

  

 

Närvarande tjänstemän:  

Äldredirektör Patric Rylander, avdelningschef Jonna 

Hermansson och administratör Tina Jansheden.   

 

Närvarande under punkt 1 till och med 5 är 

äldreombudsman Margareta Ericson samt äldre- och 

kulturborgarråd Torun Boucher, äldrenämndens ordförande 

Robert Mjörnberg och borgarrådssekreterare Tove Granath. 
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1. Mötets öppnande 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) öppnar dagens 

sammanträde och hälsar alla välkomna. 

 

2. Genomgång av närvaro 

Sekreterare noterar närvaro. 

 

3. Val av protokolljusterare 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att 

tillsammans med ledamot Sven-Eric Bergman (PRO) justera 

dagens protokoll.  

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

dagordning 

Dagordningen fastställs. 

   

5. Äldre- och kulturborgarråd Torun Boucher 

Torun Boucher presenterar sig själv samt sina medföljande, 

äldrenämndens ordförande Robert Mjörnberg och 

borgarrådssekreterare Tove Granath. 

 

KPR har lämnat föranmälda frågor och Torun utgår från 

dessa i sin information. 

 

Det finns ett väl fungerande samarbete med regionens 

politiker. Bland annat har Torun kontakt med regionrådet 

som ansvarar för den hälso- och sjukvård som berör 

kommunen. God kontakt finns även med oppositionens 

regionråd.  

Robert Mjörnberg är representant i Storstockholms råd Vård 

i samverkan som antagit en huvudöverenskommelse kring 

hur arbetet med God och nära vård ska fortsätta framåt. 

KPR framför vikten av att politikerna samarbetar över de 

politiska gränserna för att få en långsiktighet i det viktiga 

arbetet med en god och nära vård och omsorg. 

 

KPR frågar om det händer något nytt i frågan om hemtjänst 

och hemsjukvård.  

Robert Mjörnberg svarar att det krävs ett enhälligt beslut 

och att det fortfarande finns kommuner inom regionen som 

inte vill ha hemsjukvård.  

 

Torun anser att det är mycket viktigt att personalen inom 

äldreomsorgen har bra arbetsförhållanden och att 

utbildningsnivån ökar. Välfärdsteknik är bra men det kräver 
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att personalen behärskar tekniken. Det är också viktigt att 

tekniken värnar om den äldres integritet och att utgå från 

vad den äldre vill ha. 

KPR framför att det är viktigt att äldre och äldres företrädare 

släpps in i diskussionen kring välfärdsteknik och att lyssna 

på den äldres önskemål. Ett exempel är kamera på natten 

istället för besök av personal. 

KPR skickar med fråga om möjlighet att utöka 

trygghetslarm med GPS-larm för den som önskar. Detta har 

införts i Östersund.  

 

Heltid som norm, färre medarbetare per chef och nytt EU-

direktiv om nattvila är exempel på bättre villkor för 

personal. Utbildning för personal är mycket viktigt och 

äldreomsorgslyftet kan sökas av både kommunala och 

privata utförare. Viktigt också att öka nivån av utbildade 

undersköterskor samt utbildning i svenska språket. 

KPR framför att det behövs fler sjuksköterskor och fler 

specialistsjuksköterskor inom geriatrik i äldreomsorgen. 

 

När det gäller löner så är det inte den lokala politiken som 

styr detta utan det är en fråga mellan fackförbund och 

arbetsgivarorganisationer på central nivå. 

 

KPR framför ökat behov av äldreomsorg på finska och att 

det är viktigt att det bildas hemtjänstgrupper med 

finsktalande personal. Är staden beredd att inleda arbete för 

att införa språktillägg för att öka tillgången till finsktalande 

personal. 

Torun kan i nuläget inte svara på frågan om språktillägg 

men att det kan vara intressant att se över möjlighet till en 

kommunal övergripande verksamhet för hemtjänst med 

finskspråkig personal och även teckenspråkig personal. 

 

KPR frågar varför äldre- och kulturborgarrådet inte sitter 

med i äldrenämnden och tillägger att äldreomsorgens budget 

är betydligt högre än kulturens. 

Torun svarar att logistiken omöjliggör att sitta med i bägge 

nämnderna och att Robert Mjörnberg satt med i 

äldrenämnden sen tidigare.  

 

KPR frågar om mängden privata hemtjänstutförare i staden 

kan påverka personalens arbetsvillkor. 

Torun svarar att hon fokuserar på kvalitetsförbättring inom 

den kommunala regin. 
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KPR frågar om beslutet att tilldela de privata utförarna 5 

miljoner för att förbättra möjlighet till friskvård. 

Torun svarar att hon inte har varit involverad i frågan. 

 

6. Anmälan av protokolljustering KPR 2024-04-16 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

7. Anmälan av protokolljustering ÄN 2024-04-23 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

8. Genomgång av ärenden äldrenämnden 2024-05-21 

a. Ärende nr 7: Revisionsrapport för äldrenämnden 

2023 

Dnr ALD 2024/158 

Handläggare: Anders Håkansson 

 

KPR har inga synpunkter på ärendet. 

  

b. Ärende nr 8: Fördelning av stimulansmedel God och 

nära vård 2024 

Dnr ALD 2024/154 

Handläggare: Marie Björkman och Anders 

Håkansson 

 

KPR efterfrågar redovisning av hur medlen har använts. 

Patric Rylander återkommer i frågan.   

 

c. Ärende nr 9: Fördelning statsbidrag för hälsosamtal 

och uppsökande arbete 

Dnr ALD 2024/157 

Handläggare: Tove Ahner och Lotta Olofsson 

 

KPR efterfrågar mer information kring hälsosamtalen. 

Patric Rylander svarar att en presentation är planerad till 

KPRs sammanträde i augusti.  

 

d. Ärende nr 10: Remiss – Motion om Stockholm ska 

inte sponsra kriget mot Ukraina 

Dnr ALD 2024/135 

Handläggare: Linda Strimer 

 

KPR stöder förvaltningens förslag. 
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e. Ärende nr 11: Remiss - Motion om 

informationskampanj för att motverka bedrägerier 

mot äldre 

Dnr ALD 2024/126 

Handläggare: Annelie Svensson 

 

KPR har inga synpunkter på ärendet. 

 

f. Ärende nr 12: Svenskspråkiga demens- och 

somatiskäldreboenden 

Dnr ALD 2024/132 

Handläggare: Theresa Olsson 

 

KPR har inga synpunkter på ärendet. 

 

g. Ärende nr 13: Uppföljning av stadens lex Sarah-

rapportering år 2023 

Dnr ALD 2024/119 

Handläggare: Theresa Olsson och Tove Bergek 

Fagerlund 

 

KPR har inga synpunkter på ärendet. 

 

h. Ärende nr 14: Skrivelse om krisberedskap inom 

hemtjänsten 

Dnr ALD 2024/105 

Handläggare: Ebba Nordborg 

 

KPR stöder förvaltningens förslag. 

 

i. Ärende nr 15: Driften av Hornskrokens vård- och 

omsorgsboende 

Dnr ALD 2024/104 

Handläggare: Katja Ejdelund 

 

KPR har inga synpunkter på ärendet. 

 

9. Ordförandens information 

Lena Hedquist hälsar Jonna Hermansson välkommen som 

ny avdelningschef för avdelningen för stadsövergripande 

äldreomsorgsfrågor. Lena informerar om KPRs 

arbetsgrupper och skickar en förteckning samt 

uppdragsbeskrivningar för dessa till Jonna efter dagens 

sammanträde.   
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10. Äldredirektörens information 

Inget särskilt att informera. 

 

11. Äldreombudsmannens information 

Punkten utgår. 

 

12. Övriga frågor 

KPR frågar om det är någon stadsdel som har sökt medel 

från äldreomsorgslyftet till utbildning i nationella 

minoritetsspråk.  

Jonna Hermansson svarar att äldreförvaltningen har arbetat 

för att informera bland annat äldreomsorgschefer och 

utförarchefer om att söka medel för detta men återkommer i 

frågan om vilka stadsdelar som har sökt.  

 

KPR frågar om det finns äldrekuratorer i fler stadsdelar än 

Södermalm.  

Jonna Hermansson har inte uppgift om exakt vilka 

stadsdelar som har äldrekuratorer men svarar att det finns 

hos flera stadsdelar, bland annat Kungsholmen.  

KPR framför att en äldrekurator har en mycket viktig 

funktion och uppmanar äldreförvaltningen att vid möjlighet 

arbeta med frågan. 

 

KPR informerar om att public service-utredningen har 

presenterats och antar att staden kommer att finnas med som 

remissinstans. KPR framför att det då är viktigt att 

äldreförvaltningen får svara på remissen ur ett 

äldreperspektiv.  

 

KPR har fått besked om att Alströmerhemmet och 

Fridhemmet kommer att stängas för renovering och frågar 

om det har skett några förberedelser för detta. 

Patric Rylander svarar att äldreförvaltningen har varit 

delaktig i det stadsövergripande perspektivet men i första 

hand är det en fråga för stadsdelsnämnden och Micasa. 

Information har gått ut och ska vara koordinerad så att 

samtliga berörda får information ungefär samtidigt.  

 

  

Sekreterare Tina Jansheden 


